
PROTOKÓŁ NR LXVI/10

Z LXVI SESJI 

RADY MIEJSKIEJ W KOWARACH,

która odbyła się 21 października 2010 roku

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Kowarach.

           Przewodniczący Rady Miejskiej, Tadeusz Cwynar – przywitawszy zebranych - o godzinie 8:09 

otworzył LXVI Sesję. Na sali obecnych było 13 Radnych (nieobecni: p. Kosowski, p. Łągiewka - załącznik 

nr 1), co wobec ustawowego składu Rady, wynoszącego 15 osób, stanowi quorum. 

Następnie Przewodniczący odczytał porządek obrad (załącznik nr 3), który – poddany pod głosowanie – 

przyjęty został jednogłośnie, a przedstawiał się, jak poniżej.

1. Otwarcie Sesji.

2. Przyjęcie porządku obrad.

3. Sprawozdanie z prac między sesjami:

- Burmistrza,

- Przewodniczącego Rady Miejskiej,

- Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej,

- Przewodniczących Komisji,

- Przedstawiciela Gminy Kowary w ZGK,

- Przedstawiciela Gminy Kowary w Euroregionie Nysa.

4. Pytania i interpelacje.

5. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:

a)określenia stawek podatku od nieruchomości;

b)określenia stawek podatku od środków transportowych;

c)przyjęcia zmian do Statutu Związku Gmin Karkonoskich;

d)wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miejskiej Kowary na lata 

2011-2015;

e)zmiany uchwały budżetowej Miasta Kowary na 2010 rok.

6.  Sprawy różne.

Ad. 3 Burmistrza (załącznik nr 4)

 Burmistrz Miasta, Mirosław Górecki, udzielił odpowiedzi na pytania Radnych.

Przewodniczący  odczytał  swoje  sprawozdanie  (załącznik  nr  5),  następnie 

Wiceprzewodniczący przedstawił swoje.
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Komisji Budżetu, Planowania i Finansów

  Po odczytaniu przez p. Pohoską fragmentów protokołów z 5 (załącznik nr 6) oraz 18 października  

(załącznik nr 7) rozmawiano na temat projektu uchwały w sprawie stawek podatków od nieruchomości.

  P. Machnica poprosił o przeniesienie dyskusji do dalszej części obrad.

Komisji Gospodarki Komunalnej 

  P. Kołodziej odczytał porządek obrad oraz wnioski z posiedzenia, które odbyło się 14 października 

(załącznik nr 8).

Przedstawiciela Gminy Kowary w ZGK

  P. Pohoska oznajmiła, iż nie zwołano obrad.

Przedstawiciela Gminy Kowary w Euroregionie Nysa

  Burmistrz również stwierdził, że nie odbyło się żadne spotkanie.

Ad. 4  Burmistrz  wyjaśnił  wątpliwości  p.  Mazuraka  związane z  realizacja  inwestycji  przy  ul.  

Klonowej  oraz  konsekwencjami  wyroku  Wojewódzkiego  Sądu  Administracyjnego  we  Wrocławiu  w 

sprawie stwierdzenia nieważności uchwały nr LVI/280/10.

  W dyskusji dotyczącej drugiej kwestii udział wzięli również p. Klepacz oraz p. Machnica.

  P. Król, Radca Prawny, przedstawiła swój pogląd w owej kwestii.

  Natomiast z inicjatywy p. Kołodzieja rozmawiano o projekcie rewitalizacji Miasta.

9:31-10:03 – przerwa.

Ad. 5  a)Określenia stawek podatku od nieruchomości.

  Przewodniczący nadmienił o spotkaniu Rady Miejskiej w niniejszej sprawie.

  P. Machnica po podaniu argumentów przeciw przyjęciu projektu, wskazał swoje propozycje stawek:

§ 1 pkt 1c zamiast 0,35 zł – 0,30 zł,

§ 1 pkt 2a zamiast 0,66 zł – 0,65 zł,

§ 1 pkt 2b zamiast 20,18 zł – 19,90 zł.

  Z kolei p. Mazurak zaproponował pozostawienie stawek z ubiegłego roku:

§ 1 pkt 1a – 0,75 zł,

§ 1 pkt 1b – 4,04 zł,

§ 1 pkt 1c – 0,29 zł, 

§ 1 pkt 2a – 0,64 zł,

§ 1 pkt 2b – 19,67 zł,

§ 1 pkt 2c – 9,57 zł,

§ 1 pkt 2d – 4,16 zł,

§ 1 pkt 2e – 6,77 zł,
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§ 1  pkt 3 – również bez zmian.

  P. Klepacz przyznała, że jest za wnioskiem p. Mazuraka.

  P. Tyrawa przedstawił konsekwencje pozostawienia dotychczasowych stawek.

 W toku dalszej dyskusji oprócz Radnych głos zabrali p. Nawalaniec, Skarbnik Miasta oraz Burmistrz,  

którzy wyjaśnili zasadność podwyżki.

11:08-11:19 – przerwa. P. Mazurak był nieobecny po jej zakończeniu.

  Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek p. Mazuraka o uwzględnienie następujących stawek 

podatku od nieruchomości: 

§ 1 pkt 1a – 0,75 zł,

§ 1 pkt 1b – 4,04 zł,

§ 1 pkt 1c – 0,29 zł, 

§ 1 pkt 2a – 0,64 zł,

§ 1 pkt 2b – 19,67 zł,

§ 1 pkt 2c – 9,57 zł,

§ 1 pkt 2d – 4,16 zł,

§ 1 pkt 2e – 6,77 zł,

§ 1  pkt 3 – również bez zmian.

Wzięło w nim udział 12 Radnych (nieobecni: p. Kosowski, p. Łągiewka, p. Mazurak) – 4 było „za”, 6  

„przeciw”, 2 osoby wstrzymały się od głosu. Wniosek został odrzucony.

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek p. Machnicy o wpisanie w § 1 pkt 1c projektu  

stawki 0,30 zł. Wzięło w nim udział 12 Radnych (nieobecni: p. Kosowski, p. Łągiewka, p. Mazurak) – 4 

było „za”, 5 „przeciw”, 3 osoby wstrzymały się od głosu. Wniosek został odrzucony.

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek p. Machnicy o wpisanie w § 1 pkt 1a stawki 0,65 

zł. Wzięło w nim udział 12 Radnych (nieobecni: p. Kosowski, p. Łągiewka, p. Mazurak) – 5 było „za”, 5  

„przeciw”, 2 osoby wstrzymały się od głosu. Według opinii Radcy Prawnego wniosek został przyjęty.

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek p. Machnicy o wpisanie w § 1 pkt 1b stawki  

19,90 zł. Wzięło w nim udział 12 Radnych (nieobecni: p. Kosowski, p. Łągiewka, p. Mazurak) – 8 było 

„za”, 4 „przeciw”.Wniosek został przyjęty.

Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzięło  w  nim  udział  12  Radnych 

(nieobecni: p. Kosowski, p. Łągiewka, p. Mazurak). Uchwała nr LXVI/307/10 przyjęta została 6 głosami  

„za”, przy 3 „przeciw” oraz 3 „wstrzymujących się”. 

b)Określenia stawek podatku od środków transportowych.
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  P. Kucuk, Kierownik Referatu Podatków, odczytała stawki minimalne, proponowane oraz maksymalne.

11:32 – p. Nowosielski opuścił salę konferencyjną. Radny nie uczestniczył w dalszej części obrad.

11:33 – p. Mazurak dołączył do obradujących.

  P. Pohoska poinformowała o zaakceptowaniu projektu przez Komisję Budżetu, Planowania i Finansów.

Przewodniczący poddał  go  pod głosowanie.  Wzięło  w nim udział  12  Radnych (nieobecni:  p.  

Kosowski, p. Łągiewka, p. Nowosielski). Uchwała nr LXVI/308/10 przyjęta została 10 głosami „za”, przy 

2 „wstrzymujących się”. 

11:50-12:03 – przerwa. P. Płoński nie brał udziału w dalszej części obrad.

c)Przyjęcia zmian do Statutu Związku Gmin Karkonoskich.

  P. Nałęcz-Socha, Radca Prawny, omówił zasadność wprowadzenia zmian.

  P. Szczudłowski, Dyrektor Biura Związku Gmin Karkonoskich, poprosił o wniesienie autopoprawki – 

wpisanie w § 16 słów: „po dwóch przedstawicieli”.

  P. Tyrawa miał uwagi dotyczące realizacji przez ZGK ustawy o dostępie do informacji publicznej.

Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzięło  w  nim  udział  11  Radnych 

(nieobecni: p. Kosowski, p. Łągiewka, p. Nowosielski, p. Płoński). Uchwała nr LXVI/309/10 przyjęta  

została jednogłośnie.

d)Wieloletniego  programu  gospodarowania  mieszkaniowym  zasobem  Gminy  Miejskiej  

Kowary na lata 2011-2015.

   Burmistrz poprosił o wpisanie w tabeli  Wykaz budynków przeznaczonych do rozbiórki z uwagi na  

przebudowę ciągów komunikacyjnych Miasta w pozycji 15 budynku przy ul. Waryńskiego 20 oraz o 

wykreślenie w rozdziale 7  słów: „(...) część (w wysokości 30%) wpływów z tytułu sprzedaży lokali”.

  P. Perłowska, Dyrektor Zarządu Eksploatacji Zasobów Komunalnych w Kowarach, omówiła założenia 

projektu.

12:20 – p. Mazurak opuścił salę konferencyjną. Radny nie uczestniczył w dalszej części obrad.

  

  Radni zgłaszali uwagi dotyczące treści Programu.

Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzięło  w  nim udział  10  Radnych 

(nieobecni: p. Kosowski, p. Łągiewka, p. Mazurak, p. Nowosielski, p. Płoński). Uchwała nr LXVI/310/10 

przyjęta została 7 głosami „za”, przy 3 „wstrzymujących się”. 

e)Zmiany uchwały budżetowej Miasta Kowary na 2010 rok.

  Burmistrz poprosił o uwzględnienie autopoprawki – ujęcie w projekcie 42 tys. zł.

 P.  Nawrocki,  Kierownik  Referatu  Gospodarki  Komunalnej,  Infrastruktury  Technicznej  i  Ochrony 

4



Środowiska, wyjaśnił, na jaki cel przeznaczone zostaną te środki finansowe.

  Przewodniczący zapytał o miejsce, w którym powinna być wpisana owa kwota.

  Skarbnik odparła, iż w dziale 600 załącznik nr 3.

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o przyjęcie rzeczonej autopoprawki. Wzięło w 

nim udział 10 Radnych (nieobecni: p. Kosowski, p. Łągiewka, p. Mazurak, p. Nowosielski, p. Płoński) - 8 

było „za”,  2 osoby wstrzymały się od głosu. 

  Skarbnik omówiła zmiany dokonane w budżecie Miasta.

 P. Pohoska poinformowała o jednogłośnym zatwierdzeniu projektu wraz z autopoprawką przez Komisję 

Budżetu, Planowania i Finansów. 

Przewodniczący poddał  go  pod głosowanie.  Wzięło  w nim udział  10  Radnych (nieobecni:  p.  

Kosowski,  p.  Łągiewka,  p.  Mazurak,  p.  Nowosielski,  p.  Płoński).  Uchwała  nr  LXVI/311/10  przyjęta 

została 8 głosami „za”, przy 2 „wstrzymujących się”. 

Ad. 6 Przewodniczący odczytał analizę oświadczeń o stanie majątkowym Radnych (załącznik nr 

9), a Burmistrz – oświadczeń złożonych mu przez zobligowane osoby (załącznik nr 10).

  P. Pohoska poprosiła o sprawdzenie stopnia zaawansowania prac kanalizacyjnych w budynkach przy 

ul. Wiejskiej 1 i 6 oraz ul. Kowalskiej 11 i 13. 

Następnie - jako że nie było więcej spraw wymagających omówienia – Przewodniczący o 13:45 

zamknął LXVI Sesję Rady Miejskiej w Kowarach. 

Protokół sporządziła:                                                               Przewodniczący

Sylwia Wątroba                                                               Rady Miejskiej w Kowarach    
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